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                                               PROTOKÓŁ  NR  18 /2008 
                                 XVIII Sesji Rady Gminy Perzów 
                                    w dniu 19 sierpnia 2008r. 
                                     w godz. 13.10 do 17.45 
 

1. Otwarcie Sesji. 
 
Otwarcia Sesji dokonał  Przewodniczący Rady Gminy Perzów  
Zdzisław Burzała. Powitał radnych, po półrocznej nieobecności Panią 
Wójt, Zastępcę Wójta,Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, pracowników 
Urzędu Gminy, sołtysów. 
Stwierdził obecność 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad Sesji: 
 
 
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Nr 33/2008 
Wójta Gminy Perzów z dnia 01 lipca 2008r. w sprawie ograniczenia 
uŜywania wody do podlewania ogródków, terenów zielonych i 
nawadniania gruntów z gminnej sieci wodociągowej Perzów, 
Trębaczów oraz Słupia pod Bralinem dla odbiorców z miejscowości: 
Perzów, Miechów, Miechów Ludwiczyn, Koza Wielka, Gęsia Górka, 
Turkowy, Domasłów, Trębaczów, Zbyczyna, Słupia pod Bralinem, 
Brzezie. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ; przyjęcia Strategii Integracji i 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Perzów na lata 2008-
2013.  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie : przyjęcia Systemu Profilaktyki i Opieki 

nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Perzów na lata 2008-2013. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „Wrota Wielkopolski”. 
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10.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Turystyczna „Lasy Rychtalskie” 

11. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Perzowie do załatwiania spraw w 

zakresie pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek 

szkolnych zorganizowanych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Perzów. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu na realizacje przedsięwzięcia pn.”Modernizacja 

technologii i budynku stacji uzdatniania wody w Trębaczowie” 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na realizacje przedsięwzięcia pn.”Przebudowa 

dróg gminnych w miejscowości Domasłów i Zbyczyna”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008r. 

16.  Wolne głosy i wnioski.  

Radny Ostrowski – prosi o podjęcie decyzji w sprawie remizy OSP  
w Perzowie, która ciągnie się od 3 lat. 
 
Przewodniczący Rady – proponuje ująć powyŜszy wniosek w pkt 14 
przed zmianami w budŜecie.  Poprosił radnych o głosowanie. 
14 radnych głosowało za, 1 radny głosował przeciw. 
 
Pan Mega prosi o usunięcie z porządku obrad pkt 10 z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o glosowanie. 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Pana Megi  oraz nowy porządek 
obrad. 
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2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu 
 z poprzedniej sesji bez odczytania, stwierdzając, iŜ protokół został 
wyłoŜony do wglądu przed Sesją , a poza tym jest moŜliwość zapoznania 
się z nim w biurze Rady. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie  za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej Sesji bez odczytania. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych ; wszyscy radni jednogłośnie 
przyjęli protokół z XVII Sesji bez odczytania. 
 
Przewodniczący Rady powitał właśnie przybyłego na Sesje Starostę 
Kępińskiego Pana Jerzego Trzmiela. Informuje Radnych, Ŝe obecność 
Pana Starosty jest związana ze sprawą budowy drogi Trębaczów – 
granica województwa. 
 
Pani Wójt – wita po długiej nieobecności Przewodniczącego Rady, 
Radnych, sołtysów. Dziękuje swojemu zastępcy, Pani Sekretarz, Pani 
Skarbnik za pracę w czasie jej nieobecności.  
Radni podsumowali wypowiedź Pani Wójt oklaskami. 
 
 3. Interpelacje. 
 
Radny Kozan – czy wiadomo coś w sprawie dzwonnicy w Domasłowie? 
 
Pan Mega – nie mamy odpowiedzi. 
 
Radny Pietrus – mam pytanie do Pana Megi. Czy zostanie wyjaśniona 
sprawa nielegalnej oczyszczalni ścieków wpisanej do planu na jego 
działce. 
 
Pan Mega -  plan zagospodarowania w Gminie Perzów musi być 
przedłoŜony do korekty Radzie Gminy. Urbanista jednak nie jest 
przychylny dalszej rozbudowie zakładu w pola, bo nie będzie dojazdu, 
który jest za wąski. Teren zakładu musiałby być bliŜej drogi powiatowej. 
 
Przewodniczący Rady – ta procedura (zmiany w planie 
zagospodarowania przestrzennego) moŜe potrwać bardzo długo. 
 
Pan Mega – urbanista, ze względów komunikacyjnych nie akceptuje 
dalszej rozbudowy. Akceptuje natomiast na innym terenie. 
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Przewodniczący Rady – czyli inwestor na razie nie moŜe nic robić. 
 
Pan Mega – potwierdza i informuje, Ŝe wymiana instalacji wodociągowej 
na odcinku Miechów-Domasłów będzie planowana w przyszłym roku. 
 
Przewodniczący Rady – odczytuje pismo Starosty Kępińskiego w 
sprawie problemów z budową drogi Trębaczów – granica województwa. 
Prosi następnie Pana Starostę o zabranie głosu.  
 
Starosta Kępiński Jerzy Trzmiel – dziękuje za zaproszenie, nawiązuje do 
ostatniej swojej wizyty, kiedy była mowa o budowie drogi Trębaczów- 
granica województwa. Te oklaski od Radnych znaczą, Ŝe Ŝyczycie Pani 
Wójt zdrowia i chcecie, aby była w Gminie – mówił Starosta. 
Mówiłem ostatnio na tej sali, Ŝe ta droga musi być zrobiona. Przykre jest 
to dla Starostwa, ale walki się nie boję. W województwie uznali, Ŝe te 
pieniądze pójdą na mosty. Zastanawialiśmy się, co z pieniędzmi 
zabezpieczonymi w budŜecie. Czy je zostawić, czy przerzucić.  
Za 250 tys.zł., które mamy rozpoczniemy w tym roku realizację. Jak 
będzie to technicznie wyglądało niewiadomo, jeszcze nie rozmawiałem. 
Chcielibyśmy, aby Gmina Perzów w tej sytuacji wspomogła Starostwo. 
Trzeba wziąć na ramiona zakończenie inwestycji, a później starać się o 
środki. Jest moŜliwość realizacji, ale to zaleŜy teŜ od Was. Gminy takie 
jak Baranów, Łęka Opatowska dają pieniądze i wiele rzeczy robimy 
wspólnymi siłami. Działania te pochwaliła  Regionalna Izba 
Obrachunkowa. KaŜda złotówka jest waŜna dla Powiatu, ale nie wiem 
jak ten budŜet będzie wyglądał. Ktoś zarzucił , Ŝe sprzedany majątek nie 
przeznaczamy na inwestycje. Ceny tak rosną, Ŝe te pieniądze ze 
sprzedaŜy i tak nie wystarczają na wszystko. Nie bez znaczenia jest 
takŜe nasze priorytetowe zadanie, jakim  jest remont szpitala w Kępnie. 
Panie Przewodniczący daj nam Panie 100 tys.zł. i robimy. 
 
Przewodniczący Rady -  czy jak damy pieniądze, to zrobicie drogę? 
 
Starosta Kępiński – i tak i tak ją zrobimy. Powiedziałem, Ŝe ta droga 
będzie kontynuowana jeszcze w tym roku. Miło mi, Ŝe Pan tak mówi, bo 
mam nadzieję na te 100 tys.zł. JeŜeli dacie, to dobrze, nawet jeŜeli nie to 
ją będziemy robić. 
 
Przewodniczący Rady – jeŜeli byśmy dali, to czy w tym roku skończycie? 
 
Starosta Kępiński – jestem mile zaskoczony. Jak przedsięwzięcie się 
zaczyna i kończy, to kosztuje taniej. Wtedy byśmy to tak zorganizowali, 
Ŝeby skończyć. To byłoby piękne. Zdaję sobie sprawę, Ŝe cięŜko, ale 
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gdybyście dali, to byłoby piękne. Jutro, pojutrze planuję ogłosić przetarg. 
JeŜeli byłyby pieniądze, to byśmy zwiększyli zakres robót.  
 
Radny Pietrus – dopiero teraz się dowiedziałem, Ŝe sprawa tak wygląda. 
Mówił Pan, Ŝe dotrzymuje słowa, a przyszły rok, to nie ten rok. Wstydzę 
się, Ŝe jestem obywatelem i radnym tej Gminy i Powiatu. Wstyd mi , Ŝe 
Oleśnica juŜ zrobiła swój kawałek, a my nie. Tam nie moŜna się minąć. 
My musimy tak gospodarować, abyśmy mieli po czym jeździć. Trzeba by 
się kłaniać radnym, aby się zgodzili.  
 
Starosta Kępiński – teŜ się wstydzę za pieniądze, jakie dostaje powiat. A 
Kluczbork, a droga Marcinki – Czermin  . Kobyla Góra nie chce dołoŜyć, 
chce chodnik. Dwa lata temu ostro rozmawialiśmy o tej drodze. Od 
momentu, kiedy Pan się wstydzi, to jest dwa lata, a są sytuacje, Ŝe ja 
wstydzę się dłuŜej. Ale takie mamy pieniądze. Teraz dopiero ruszyła 
budowa dróg. Dziękuję za piękne słowa Przewodniczącego. Za duŜo 
potrzeb, za mało forsy. 
 
Radny Krzywiecki – Pan Starosta mówił o innych drogach. Gdybyśmy 
taka propozycję dostali na początku roku, to byśmy ją rozwaŜyli. My teŜ 
mamy swoje priorytety. Chcemy teŜ realizować swoje potrzeby. Nie 
jesteśmy „bidulką”, ale tez nie jesteśmy bogaci. Jeździłem tą drogą i 
wiem, Ŝe w przyszłości trzeba tę drogę zrobić. Stawia nas Pan pod 
murem! 
 
Starosta ostro protestuje na słowa Radnego Krzywieckiego, mówiąc Ŝe 
to nie jest stawianie pod murem, ale dobra wola Gminy. 
 
Radny Krzywiecki – gdyby Pan to powiedział na ostatnim spotkaniu, to 
byśmy inaczej rozmawiali. 
 
Starosta Kępiński – jakbym wiedział, Ŝe się przewrócę, to bym się 
połoŜył.    
 
Radny Bagiński  - czy firma wykonująca drogi, wykonuje teŜ rowy. 
 
Starosta Kępiński – nie wiem , ale ktoś to będzie robił. Nie chcę mówić, 
skoro nie wiem. 
 
Radny Bagiński  - mówi, Ŝe tam potrzeba przede wszystkim rowów, a 
później drogi. 
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Starosta Kępiński – w tym roku zaczynamy – moŜemy od rowów. To jest 
prośba o pomoc finansową, to nie jest stawianie pod murem. To jest 
współpraca Gminy Perzów z Powiatem Kępińskim. Tak samo przykry 
jest dla mnie temat Pana Gugały. Człowiek od roku nie Ŝyje, a tu ludzie 
odwołują się, skarŜą. Co za ludzie w tej Gminie mieszkają? 
 
Radny Kozan – mówi, Ŝe największy bubel, to jest droga Nowa Wieś 
KsiąŜęca – Domasłów. Na śurawiniec  jest piękna. Pani Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg nie myślała, Ŝe pobocza drogi Nowa Wieś 
KsiąŜęca – Domasłów są tak zdewastowane. Prosi, aby zająć się tymi 
poboczami. 
 
Starosta Kępiński – taki sam bubel jest w Donaborowie. Transport idzie 
tamtędy na skróty. Przez dwa lata pobocza się zniszczyły. Co my mamy 
policję wzywać? 
 
Radny Kozan – do asfaltu nie mam pretensji, ale do szerokości drogi. 
Pani Dyrektor obiecuje nam, Ŝe zostanie zrobiony rozjazd  
na skrzyŜowaniu w Domasłowie. 
 
Starosta Kępiński – skoro Pani Dzierwga obiecała, to proszę do niej 
dzwonić. 
 
Radny Kozan – zasiadam w komisji zdrowia. Kiedy ruszy rozbudowa 
szpitala? Kiedy będzie tomograf? 
 
Starosta Kępiński – wczoraj była rozmowa z Dyrektorem Szpitala. 
Przebudować pralnię pod rehabilitację, to 700 – 800 tys.zł. Dostaliśmy 
800 tys.zł. Gdybyśmy dostali jeszcze, to ten ciąg pójdzie, ale nie chcą 
płacić. Mamy problem z remontem Grębanina. Na bieŜące remonty 
pozyskaliśmy pieniądze. Rozbudowa jest tematem dalszym. Ten szpital 
ma być mikroregionalny. Nie musi Pan się wstydzić za Powiat. Nie 
naleŜy patrzeć na to przez pryzmat jednej dziury. 
 
Radny Kłodnicki – skręt w lewo koło Kościoła w Turkowach. Proszę  
o poszerzenie tego asfaltu. Pan narzeka, ale Kępno pięknie wygląda.  
Wy nie chcecie dawać pieniędzy na gminy. W Perzowie koło GS jest 
dziura i nic. Zrobiliście w Perzowie chodnik, a nie ma na 20 cm asfaltu 
wzdłuŜ niego? W Turkowach nie ma do dzisiaj zatoczki koło przystanku 
PKS. 
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Starosta Kępiński – posłuchaj co ludzie mówią o ulicy Sikorskiego  
w Kępnie.  Dróg zrobiliśmy tyle, Ŝe nigdy tak nie było. Nie macie 
kredytów, to weźcie trochę i współpracujcie z Powiatem. Rozmiar 
powiatowych inwestycji jest ogromny, a dziury są do zrobienia. 
 
Pan Mega – chcielibyśmy budować wspólnymi siłami chodnik  
w Miechowie na odcinku od Kaszarni Ludwiczyn do szkoły.  
Czy w przyszłym roku byłoby to realne? 
 
Starosta Kępiński – chodnik robimy  pół na pół . Kostka jedni, robocizna 
drudzy. Na takie coś idziemy. Reasumując. Jak będzie 100 tys.zł. to 
dobrze. NiezaleŜnie czy to będzie 10 czy 100 tys.zł. – kaŜda złotówka 
jest waŜna. Ta droga wspólnie leŜy nam na sercu. 
 
Innych pytań nie zgłoszono. Starosta podziękował za zaproszenie 
i opuścił salę obrad. Salę obrad opuściła równieŜ Pani Wójt Barbara 
Kucharska, która przerwała swój udział w dalszej części Sesji. 
 
  
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy ( treść sprawozdania  
w załączeniu). 
 
Radna Gawlik – jest mowa o hydrantach. Jest susza, a w Miechowie 
hydranty są niesprawne. Teraz dopiero są sprawdzane, a jakby był 
poŜar, to co? 
 
Pan Mega – słuszna i zasadna uwaga. Słabe ciśnienie w sieci jest  
w większości hydrantów. Zleciłem badanie hydrantów w tym kierunku. 
 
Radna Gawlik – główny zawór na sieci jest zepsuty. Zawór jest 
nieszczelny i   nie moŜemy zakręcić w domu wody. Hydrant jest nadal 
nie wyczyszczony, a zawór nie zrobiony. 
 
Radny Wieczorek – zgłaszałem, Ŝe w Ludwiczynie koło kotłowni był 
hydrant, ale ktoś go ukradł. Tam mieszka 36 rodzin i nie ma hydrantu. 
Hydrant wcześniej został uszkodzony przez auto i zasypany. 
 
Radny Ostrowski – wnioskuje, aby pod protokołem kaŜdorazowo 
podpisywał się straŜak. Konserwatorzy wzbraniają się przed 
odkręcaniem, bo boja się, Ŝe coś zepsują. 
 
Pan Mega – to kwestia zaufania do pracowników, a co z tymi 
hydrantami, co juŜ są przejrzane? 
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Radny Ostrowski – chodzi o dalsze prace. 
 
Radny Stodolski – proponuje zamontować hydrant podziemny. 
 
Przewodniczący Rady – w sprawie zarządzenia nr 35(kontrole podatku 
od nieruchomości). Pyta o skład komisji. 
 
Pan Mega – Pani Urbańska, Pan Paprocki, Pan Troszczyński, Pan Dyla. 
 
Przewodniczący Rady – czy kontrole juŜ były? 
 
Pan Mega – dwie kontrole. 
 
Przewodniczący Rady – czy moŜna zajrzeć w protokół? 
 
Radca Prawny Marek Sarnowski  - to tajemnica skarbowa. 
 
Radny Pietrus – czy jest powołany komitet pomocy ofiarom tornada? 
 
Pan mega – nie ma. JeŜeli są inne instytucje, takie jak Caritas, to nie 
wiem czy jest sens podejmowania działań 
 
Radca Prawny – Gmina jako instytucja nie moŜe tego prowadzić. 
Jedynie inne organizacje. 
 
Radny Ostrowski – podkreśla, Ŝe w gminie nie ma zarządzania  
kryzysowego. W momencie zagroŜenia jesteśmy bezsilni. Jest otwarty 
na propozycje. 
 
 
5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Otrzymał duŜo róŜnych pism: 
 
- z RIO , stwierdzające, Ŝe uchwała XVII/99/2008 została podjęta 
niezgodnie z przepisami prawa. 
- z Federacji Zielonych „GAJA” – zaŜalenie na pracę urzędu. 
 
Radny Kozan – w innych gminach jest plan usuwania azbestu. Dlaczego 
nie ma tego u nas. To powaŜna sprawa. 
 
Pan Mega – programu usuwania azbestu nie ma. Rozpoznam  
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i odpowiem. Proszę o przesunięcie tematu na kolejne posiedzenie. 
 
- w sprawie wniosku z GOK i Biblioteki w Perzowie o podwyŜkę płac – 
naleŜy odpowiedzieć, Ŝe przy następnych zmianach w budŜecie, będą 
rozpatrywane podwyŜki. 
 
- w sprawie wniosku Arkadiusza Pietrusa o zmianę planu 
zagospodarowania  przestrzennego. Powinno to zostać wyjaśnione.  
O oczyszczalni nikt nie wiedział . Pan Pietrus nie będzie mógł się 
rozbudowywać. 
 
Radny Ludwikowski – Gmina osiąga dochody  od osób prowadzących 
działalność gospodarczą. JeŜeli Gmina nie przychyli się do wniosku, to 
Pan Pietrus przeniesie się do innej gminy. 
 
Radny Krzywiecki -  my nic nie robimy, aby ściągnąć tu inwestorów. 
Pierwsze pytanie jest zawsze o plan zagospodarowania przestrzennego. 
 
Radny Pietrus – geodeta mówił, Ŝe to jakiś bubel prawny. Syn nie moŜe 
nic robić na swojej działce! 
 
Radny Stodolski – proponuje rozpatrywać kaŜdy wniosek z urbanistą. 
 
Pan Mega – urbanista nie powinien w ogóle wydawać Panu Pietrusowi 
tam pozwoleń. Poszedł mu jednak na rękę, bo chciał inwestować. Wydał 
decyzję jedną, drugą, ale nie moŜe dawać więcej. Jest jeszcze linia 
zabudowy. 
 
Radny Stodolski – zmieni się prawo budowlane i prawo o 
zagospodarowaniu przestrzennym. Poczekajmy do tej zmiany. Studium 
jest podstawą do wydania decyzji o warunkach zabudowy. Nie jest 
jednak aktem prawnym. 
 
Pan Mega – proponuje zorganizować spotkanie z większymi 
przedsiębiorcami i zapytać ich czy planują rozbudowę. 
 
Radny Krzywiecki – uwaŜa ,Ŝe naleŜy zaprosić wszystkich. 
 
Przewodniczący Rady – kontynuuje sprawozdanie: 
 - otrzymał pismo od Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych 
StraŜy PoŜarnych RP w Perzowie, który wnioskuje o pomoc w 
finansowaniu remontu remizy OSP Perzów. 
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- otrzymał pismo od przedstawiciela Komitetu Obchodów 20 Rocznicy 
Czerwca 1989r., zawierające „Apel do Samorządowców Powiatu 
Kępińskiego” . Radni uznali, Ŝe naleŜy zaczekać na zaproszenie na 
spotkanie. 
- otrzymał wniosek Gminnego Koła Sołeckiego w Perzowie  
o wyrównanie ryczałtu sołeckiego do poziomu pozostałych Gmin Powiatu 
Kępińskiego 
- brał udział w obchodach 75-lecia OSP Słupia p.Bralinem. 
 
Radny Krzywiecki – dziękuje Przewodniczącemu Rady za piękne 
przemówienie. 
 
Przewodniczący Rady uczestniczył takŜe w Festynie PoŜarniczym  
w Domasłowie. 
 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia  
Nr 33/2008 Wójta Gminy Perzów z dnia 01 lipca 2008r. w sprawie 
ograniczenia uŜywania wody do podlewania ogródków, terenów 
zielonych i nawadniania gruntów z gminnej sieci wodociągowej 
Perzów, Trębaczów oraz Słupia pod Bralinem dla odbiorców  
z miejscowości: Perzów, Miechów, Miechów Ludwiczyn, Koza 
Wielka, Gęsia Górka, Turkowy, Domasłów, Trębaczów, Zbyczyna, 
Słupia pod Bralinem, Brzezie. 
 
Radny Stodolski zwraca uwagę, Ŝe w zarządzeniu brak mowy o 
mieszkańcach ul.Polnej w Sycowie oraz mieszkańcach Chałupek. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
14 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny głosował przeciw. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji  
i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Perzów na lata 
2008-2013. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
15 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Systemu Profilaktyki  
i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Perzów na lata 2008-2013. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
15 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Wrota Wielkopolski”. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
10 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 4 radnych wstrzymało się 
od głosu, 1 radny głosował przeciw.  
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Perzowie do załatwiania 
spraw w zakresie pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
15 radnych głosowało za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek 
szkolnych zorganizowanych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Perzów. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
15 radnych głosowało za przyjęciem uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia pn.  
„ Modernizacja technologii i budynku stacji uzdatniania wody w 
Trębaczowie”. 
 
Pan Mega( Zastępca Wójta) – uchwała jest potwierdzeniem, Ŝe 
zaciągnięcie poŜyczki jest zgodne z wolą Rady. Jest to promesa do 
zaciągnięcia poŜyczki. 
 
Przewodniczący Rady –  jaki okres przyjmujemy w §2 ? 
 
Pan Mega – lata 2009-2010. 
 
Innych uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady przeczytał projekt 
uchwały i poprosił Radnych o głosowanie. Obecnych na Sesji jest 15 
radnych. 14 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny głosował 
przeciw. 
  
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na realizację 
przedsięwzięcia pn. „Przebudowa dróg gminnych w miejscowości 
Domasłów  i Zbyczyna.” 
 
Przewodniczący  Rady  - jaki okres  przyjmujemy w  §2 ? 
 
Pan Mega – 2009-2011. 
 
Przewodniczący Rady – w przyszłym roku zapłacimy z budŜetu  
250 tys zł. kredytu i odsetek. 
 
Pani Skarbnik – robimy prognozę długu. JeŜeli nie będzie pozytywnej 
opinii RIO, nie będzie kredytu. 
 
Przewodniczący Rady – mam inną wizję. Rada dopisała dodatkowo  
333 tys.zł. na boisko.  Ale to decyzja Rady. Ja uwaŜam Ŝe tak naprawdę 
te środki z kredytu bardziej wiąŜą się z boiskiem niŜ z drogami. My na 
drogi pieniądze mamy, nie mamy na boisko. 
 
Pan Mega – odczytuje pismo, Ŝe Minister Sportu zwalnia nas z budowy 
szatni na boisku. JeŜeli odstąpimy od budowy, to około 200-300 tys.zł. 
byłoby zaoszczędzone. 
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Pani Skarbnik – budŜet był dofinansowany 600 tys. z kredytu. 
 
Pan Mega – jak była sprawa samochodu straŜackiego, teŜ była mowa  
o kredycie,  jeszcze nie wiemy jak z tym samochodem będzie. Na drogi 
juŜ są terminy. 
 
Radny Wieczorek – jak nie będziemy budować zaplecza szatniowego, to 
czy w związku z tym nie zmniejszą nam dotacji? 
 
Pan Mega – dalej odczytuje pismo od Ministra Sportu. UwaŜa, Ŝe taniej 
będzie kupić wąŜ do wody i pociągnąć ją z  Gminnego Ośrodka Kultury, 
niŜ budować nowe przyłącze wody. 
 
Przewodniczący Rady – pyta skąd Pani Skarbnik wzięła pieniądze na 
zwiększenie wydatków na budowę boiska ORLIK? 
 
Pani Skarbnik – ogółem wydatki wynoszą 1.349 tys.zł., z czego  
666 tys.zł. dostaliśmy  z Urzędu Marszałkowskiego i  od Wojewody. 
 
Przewodniczący Rady – czyli  683 tys zł. jest z budŜetu Gminy. 
 
Pani Skarbnik – potwierdza, Ŝe tak jest. 
 
Pan Mega – Rada zabezpieczyła poprzednio 1.016 tys.zł. na boisko. 
I zgodnie z ustaleniami miałem rozpocząć postępowanie przetargowe. 
Aby realizować ofertę wybrana na przetargu, naleŜy najpierw 
zabezpieczyć jej wartość w budŜecie. 
 
Przewodniczący Rady – zarzuca zastępcy Wójta, Ŝe nie ma tego w 
planie inwestycyjnym. Obawia się, Ŝe na etapie realizacji inwestycji 
zabraknie i tak pieniędzy, a branie kredytów na drogi, jest po to, aby to 
wszystko ładnie wyglądało. Przewodniczący Rady wolałby przekazać 
środki Starostwu na budowę drogi Trębaczów – granica województwa. 
 
Radny Kurzawa – boisko było juŜ dyskutowane. JeŜeli Przewodniczący 
Rady sobie Ŝyczy, to osobiście będzie liczył dzieci grające w piłkę 
na boisku. 
 
Radny Wieczorek – było mówione ma ostatniej sesji, Ŝe na boisko 
przeznaczamy 1.016 tys. i ani grosza więcej, a dzisiaj podniesiono 
wydatki na boisko o 30% i my radni mamy tylko podnosić ręce  
i głosować za? UwaŜa teŜ, Ŝe pomysł z szatniami  w Gminnym Ośrodku 
Kultury jest zły. Jest  powiedziane, Ŝe szatnie mają być w budynku 
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przylegającym do boiska, a jakim budynkiem przylegającym jest 
GOK?!W piśmie od Ministra teŜ nie pisze, czy w związku z odstąpieniem 
od budowy szatni nie zabiorą nam pieniędzy. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe projekt boiska ORLIK 2012 jest  
od początku skaŜony wadami. 
 
Radny Wieczorek – nie podoba mi się sposób finansowania. My juŜ 
płacimy 100 % więcej niŜ mieliśmy. 
 
Radny Kurzawa – jak będą ORLIKI to będziemy mieć kadrę sportową. 
 
Przewodniczący Rady – mamy robić boisko, a co z awaryjnym odcinkiem 
wodociągu Miechów - Domasłów. Ci mieszkańcy w wyniku awarii są co 
chwilę zalewani.  
 
Radny Kurzawa – to był temat starego Wójta. Cztery lata ich zalewało  
i nic się nie robiło, to ten jeszcze jeden rok co zmieni? 
 
Pani Skarbnik – uwaŜa, Ŝe nawet jeŜeli środki zostaną, to wejdą  
w nadwyŜkę budŜetową. 
 
Przewodniczący Rady – nadwyŜkę juŜ w tym roku przerabialiśmy. 
Okazało się,  Ŝe całą rozdysponowano bez naszej wiedzy. Postawiono 
nas przed faktem dokonanym. 
 
Radny Krzywiecki – odnosi się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady, 
który powiedział, Ŝe nie chce się dać na drogę Trębaczów -granica 
województwa 100 tys.zł., a lekką ręką wydaje się 375 tys.zł. na boisko. 
Projekt boiska wyszedł od Pani Wójt, a w sprawie tej drogi stawia się nas 
pod ścianą. JeŜeli głosowanie byłoby z wynikiem 8 na 7 to 
uszanowałbym to. 
 
Radny Ostrowski – jakie zagroŜenia mają te kredyty w stosunku do 
obietnicy dla Wójta Bralina, dotyczącej wspólnego budowania kanalizacji 
Domasłów – Nowa Wieś Ks. JeŜeli tak podejdziemy do tematu, to jak 
zabraknie środków na boisko, to co nie będzie nawierzchni, siatki? 
 
Pan Mega – w sprawie boiska uwaŜa, Ŝe zorganizowanie szatni w GOK, 
to sposób na ograniczenie wydatków. W sprawie kanalizacji, to musimy 
zrobić, albo ze środków zewnętrznych, albo z własnych. 
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Przewodniczący Rady – Panie Radny Kozan – dlaczego Pan nie mówi 
głośno, Ŝe mieszkańcy Domasłowa pytają o kanalizację ? 
 
Radny Kozan – mówimy, Ŝe w 2009r. zaczniemy od oczyszczalni 
ścieków. 
 
Przewodniczący Rady – ile społeczeństwa o tym wie, Ŝe boisko będzie 
kosztowało budŜet Gminy 683 tys.zł.? Nie mówi Pan ludziom ile to 
będzie kosztowało. 
 
Radny Kozan – jakby mi ktoś dołoŜył 50%, to bym się zadłuŜył. Nie 
jestem za tym ,Ŝeby dawać pieniądze Staroście. 
 
Radny Pietrus – uwaŜa, Ŝe Starosta ślizga się po państwowych 
pieniądzach. 
 
Na Sesji jest obecny mieszkaniec wsi Miechów Pan Adam Barczyk, który 
poprosił Przewodniczącego Rady o zabranie głosu. 
 
Pan Barczyk – jestem członkiem społeczności gminnej od 13 lat.  Nie 
miałem wcześniej moŜliwości przyjścia. Teraz po skończeniu nauki, 
chciałbym się bardziej zaangaŜować w Ŝycie społeczne. Chciałem, 
przychodząc na sesję zobaczyć jak decydujecie o finansach Gminy. 
Jestem dumny, Ŝe taka mała Gmina, jak nasza ma zadbane szkoły, 
utrzymane drogi i sieć kanalizacyjną. Chciałem się odnieść i co do 
planowanej budowy boiska ORLIK 2012. Po co budujemy boisko o 
ograniczonym zastosowaniu, jak mamy salę gimnastyczną w GOK, która 
jest bardziej potrzebna mieszkańcom. Dlaczego chcemy budować takie 
drogie boisko , a nie umiemy zadbać o boisko np. w Miechowie czy innej 
wsi.  Dzieci i młodzieŜ chcą korzystać z boiska, ale we własnej 
miejscowości. Czy nie ma pilniejszych potrzeb w Gminie niŜ to boisko? 
W Miechowie brakuje bezpiecznej drogi do szkoły, brakuje chodnika. 
Chodniki są potrzebne w  kaŜdej wsi, aby dzieci bezpiecznie mogły iść 
do szkoły. Są sprawą priorytetową w kaŜdej wsi. TeŜ jest coś nie tak  
z siecią wodociągową Domasłów – Miechów, ciągle są awarie. 
Sprawdzałem koszty budowy boiska. Czy jak juŜ nie wystarczyłoby 
wybudowanie boiska o wąskim zakresie, a nie całego kompleksu?  
Czy naprawdę chodzi tu o dobro dzieci? 
 
Radny Kurzawa – uwaŜa, Ŝe Pan Barczyk powinien zapoznać się  
z wypowiedziami Dyrektorów Szkół na temat boiska. 
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Innych pytań nie zgłoszono.  Przewodniczący Rady przeczytał projekt 
uchwały i poprosił Radnych o głosowanie. Obecnych na Sesji jest 15 
radnych. 14 radnych głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny głosował 
przeciw. 
 
14. Wniosek Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych 
StraŜy PoŜarnych RP W Perzowie. 
 
Radny Ostrowski zabiera głos w sprawie dofinansowania remontu remizy 
OSP w Perzowie. Przedstawia sprawę i pyta czy do końca roku znajdą 
się środki. 
 
Pani Skarbnik – jest wskazanie na modernizację budynku stacji 
uzdatniania wody w Trębaczowie. 
 
Pan Mega – przedstawia kosztorys remontu budynku. 
 
Przewodniczący Rady do Pana Megi – na posiedzeniu komisji Rady 
Gminy najpierw Pan przeforsował boisko, a później mówił Pan  
o wydatkach związanych z wodociągiem i oczyszczalnią ścieków,  
o ośrodku zdrowia. Problem jest w tym, Ŝe nie po kolei są ustawiane 
priorytety.  
 
Radny Ostrowski – dlatego wyszedłem z tym na Sesji, bo na Komisjach 
powiedziano mi, Ŝe nie ma pieniędzy. 
 
Radny Ludwikowski – robiąc remont nie zabezpieczyliście pieniędzy, 
liczyliście na Gminę. 
 
Radny Ostrowski – ja wnioskuję. Czy to będzie, czy nie? 
 
Radny Kozan – nie jestem przeciwko. Ale jak nasza jednostka  
w Domasłowie ma potrzeby, to robi festyny. A w Perzowie czeka się na 
gotówkę. 
 
Pan Mega – decyzja co do budowy boiska była z inicjatywy Pani Wójt. 
Jak mogłem zaniechać, jak zostało to zapisane w budŜecie? Proszę nie 
utoŜsamiać mnie z tym boiskiem! 
 
Radny Ostrowski – stawia wniosek o udzielenie pomocy. 
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Pani Skarbnik – mówi, Ŝe te pieniądze nie będą dla OSP, tylko na 
remont budynku komunalnego. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o głosowanie w sprawie 
wniosku. 
 
12 radnych głosowało za udzieleniem pomocy finansowej, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu, 1 radny głosował przeciw. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe na StraŜe wydaliśmy  duŜo. 
 
Radny Wieczorek – proszę nie mówić, Ŝe na straŜe, bo na ochronę 
naszego Ŝycia. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2008r. 
 
Przewodniczący Rady poddał głosowaniu poszczególne pozycje 
wydatków inwestycyjnych: 
- budowa sieci wodociągowej Perzów-Osiedle 
10 radnych za, 2 radnych przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
- modernizacja technologii i budynku stacji uzdatniania wody  
w Trębaczowie  
14 radnych głosowało za, 1 radny głosował przeciw 
- przebudowa drogi gminnej w miejscowości Słupia p.Bralinem 
15 radnych głosowało za. 
- przebudowa dróg gminnych w miejscowości Domasłów i Zbyczyna 
15 radnych głosowało za. 
- budowa kompleksu boisk sportowych w Perzowie w ramach programu 
„Moje boisko- ORLIK 2012” 
10 radnych głosowało za 
4   radnych głosowało przeciw 
1   radny wstrzymał się od głosu 
 
Innych pytań nie zgłoszono.   
Przewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały i poprosił Radnych 
o głosowanie. Obecnych na Sesji jest 15 radnych. 12 radnych głosowało 
za przyjęciem uchwały, 2 radnych głosowało  przeciw, 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
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11. Wolne głosy i wnioski. 

 
Radny Kurzawa – czy sołtys Perzowa moŜe korzystać z tablicy 
LEADERA? 
 
Pan Mega – myśli, Ŝe Pani Sekretarz i Pani Bednarek się zajmą tablicą. 
Pyta Radnych czy moŜe napisać do Ministra Sportu, Ŝe odstępujemy  
od budowy szatni. 
 
Radny Wieczorek –  jak mamy tyle wydać na to boisko, to niech jest 
zrobione porządnie. Szatnie powinny zostać. 
 
Radny Kozan – uwaŜa, Ŝe za mało pisze się o Gminie Perzów  
w gazetach. 
 
Radny Wodziak – pyta co z drogą do kotłowni. Jak coś się stanie 
obciąŜymy Gminę. 
 
Pan Mega – zrobię wszystko, aby było to zrobione w tym roku. 
 
Radny Kłodnicki – w środku wsi Turkowy lampy raz świecą, a raz nie. 
 
Radna Gawlik – pyta o termin posiedzenia wspólnego Komisji Rady 
Gminy Perzów. Czy ma być 27 sierpnia br.? 
 
Radni uwaŜają, Ŝe na początku września. 
 
Pan Mega – pyta co w temacie budowy lub nie szatni na boisku. 
 
Radny Krzywiecki – jak miałoby to być w GOK, to naleŜy zrobić remont. 
 
Ostatecznie radni uwaŜają, Ŝe naleŜy odstąpić od budynku szatni. 
 
 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  
i zamknął obrady XVIII Sesji Rady Gminy Perzów. 
 
 
Protokół spisała: Joanna Bednarek 


